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قطعي شدن سرمايه گذاري 

 شرکت گهرزمين در 
خراسان جنوبي

مديرعامل  با  نشستي  در  استاندار 
شرکت گهرزمين از آمادگي خراسان جنوبي 
سرمايه  براي  لازم  تمهيدات  انجام  براي 
قناعت  داد.آقاي  خبر  هلدينگ  اين  گذاري 
استان،  معدني  ظرفيت هاي  به  اشاره  با 
است  معادن  بهشت  جنوبي،  خراسان  گفت: 
ظرفيت هاي  اين  از  برداري  بهره  براي  ما  و 
نخواهيم  فروگذار  تلاشي  هيچ  از  خدادادي 
راستاي  در  استان  برنامه هاي  از  کرد.وي 
ضمن  و  گفت  گذاران  سرمايه  از  حمايت 
سرمايه  تسهيل  براي  که  اقداماتي  تشريح 
قرار  استان  برنامه هاي  اولويت  در  گذاري ها 
در  را  هلدينگ  اين  فعاليت  و  حضور  داده، 
مديرعامل  خواند.فلاح  مؤثر  استان  توسعه 
آمادگي  اعلام  ضمن  زمين  گهر  شرکت 
و  معدن  حوزه  در  گذاري  سرمايه  براي 
فرآوري معدني، همراهي استان براي تسهيل 
شرايط حضور و فعاليت مجموعه را خواستار 
شد.پيگيري مطالبات اين مجموعه در داخل 
استان و نيز بررسي نحوه سرمايه گذاري آن 
با وزير صنعت، معدن و تجارت  در نشستي 
بود.شرکت گهرزمين  اين جلسه  از مصوبات 
و  استخراج  اکتشاف،  زمينه هاي  در  که 
توليد  و  آهن  سنگ  معادن  از  برداري  بهره 
کنسانتره، گندله و فولاد، مشارکت و سرمايه 
گذاري در ساير شرکت ها و طرح هاي معدني 
به  پيمانکاري  قرارداد هاي  انعقاد  صنعتي،  و 
منظور ارائه خدمات فني و مهندسي فعاليت 
دارد، از جمله سهامداران شرکت انتقال آب 

به استان نيز مي باشد.

57 درصد ارز 4200 به 
خوراک دام و طيور رسيد

با  اساسي  کالاهاي  واردات  درصد   57
به خوراک  ميليارد دلار  از 4.2  بيش  رقمي 
دام و طيور اختصاص داشته است که با حذف 
ارز 4200 توماني با نرخ نيمايي و نزديک به 
بازار آزاد تامين ارز خواهد شد.در بين هفت 
قلم دريافت کننده ارز 4200 توماني، بخش 
دام  براي  توليد  نهاده هاي  به  توجهي  قابل 
در  اخير  در مدت  و  دارد  اختصاص  و طيور 
جريان طرح ابعاد حذف ارز ترجيحي، همين 
مصرفي  کالاهاي  بر  آن  قيمتي  آثار  موضوع 
مردم که به صورت غير مستقيم از اين کالاها 
تامين مي شود، مورد نظر بوده است، اقلامي 
مرغ  تخم  قرمز،  گوشت  مرغ،  گوشت  مانند 
هاي  دانه  خام،  روغن  لبنيات.گندم ،  يا  و 
روغني، ذرت، جو، کنجاله سويا و بخشي از 
دارو، تجهيزات و ملزومات پزشکي کالاهاي 
اين در حالي  ارز ترجيحي است،  با  وارداتي 
نهاده ها  واردات  وضعيت  بررسي  که  است 
نشان مي دهد که بيش از 50 درصد واردات 
به سه قلم جو، ذرت و کنجاله سويا اختصاص 
يافته است.همچنين در 9 ماهه امسال 20.1 
 11.1 ارزش  به  اساسي  کالاي  تن  ميليون 
از گمرک  با نرخ 4200 تومان  ميليارد دلار 
رقم  اين  از  که  است  شده  وارد  و  ترخيص 
به وزن 11.5 ميليون تن  4.2 ميليارد دلار 
است. بوده  سويا  کنجاله  و  جو  ذرت،  براي 
بين  در  را  واردات  بيشترين  همواره  ذرت، 
کالاهاي اساسي دارد که از ابتداي امسال تا 
تن  ميليون  هفت  از  بيش  نيز  آذرماه  پايان 
که  داشته  واردات  دلار  ميليارد   2.4 ارز  به 
نسبت به مدت مشابه سال گذشته سه درصد 
ارزشي  درصد   35 ولي  کاهش  وزن  نظر  از 
رشد داشته است.جو، ديگر کالايي است که 
در اين مدت 2.6 ميليون تن به ارزش 767.5 
ميليون دلار وارد شده که نسبت به سال قبل 
94 درصد وزن و 135 درصد ارزش رشد دارد.

ديگر نهاده وارداتي با ارز 4200 توماني، کنجاله 
به  تن  ميليون  ميزان آن 1.9  سويا است که 
ارزش بيش از يک ميليارد دلار بوده است که 
در مقايسه با 9 ماهه پارسال 77 درصد وزن و 
134 درصد ارزش رشد دارد.روند تامين کالاي 
اساسي با ارز ترجيحي از کانال واردات در سال 
جاري رشد قابل توجهي داشته است؛ به طوري 
که در مجموع نسبت به 9 ماهه سال قبل 36 
درصد از نظر وزن و 83 درصد ارزشي افزايش 
دارد که اين رشد به دليل افزايش خشکسالي و 
همچنين رشد قيمت اين اقلام در بازار جهاني 
مي تواند  آينده  سال  در  و  است  شده  اعلام 

تسريع شود.

توزيع 100 هزار تن برنج 
براي کنترل قيمت ها

طي  ايران  دولتي  بازرگاني  شرکت 
هزار   100 سراسري  توزيع  از  اي  اطلاعيه 
ها  قيمت  کنترل  براي  وارداتي  برنج  تن 
داد.شرکت  خبر  بازار  در  آرامش  حفظ  و 
اجراي  راستاي  در  ايران  دولتي  بازرگاني 
تصميمات قرارگاه امنيت غذايي وزارت جهاد 
وارداتي  برنج  انواع  تن  هزار  کشاورزي 100 
از  حمايت  بازار،  آرامش  حفظ  هدف  با  را 
اقشار آسيب پذير و کنترل قيمت اين محصول 
مي کند.اين  توزيع  در سرتاسر کشور  بازار  در 
مقدار برنج ازطريق شبکه هاي منتخب توزيع 
تعاوني هاي  زنجيره اي،  فروشگاه هاي  قبيل  از 
مصرف سراسري، اصناف منتخب، مراکز عرضه 
مستقيم کالا، ميادين ميوه و تره بار و... وارد 
تخصيصي  شد.مقادير  خواهد  توزيع  شبکه 
برنج در سطح استان ها از طريق کارگروه هاي 
توزيع  منتخب،  شبکه هاي  در  بازار  تنظيم 
هر  هندي  برنج  اساس،  اين  شد.بر  خواهد 
کيلوگرم 18هزارو500 تومان، برنج تايلندي هر 
کيلوگرم 12هزارو500 تومان و برنج پاکستاني 
هر کيلوگرم 20 هزارو500 تومان براي مصرف 
کنندگان توزيع مي شود. همچنين توزيع انواع 
برنج وارداتي بدون هيچ محدوديتي تا متعادل 

شدن قيمت هاي بازار ادامه خواهد داشت.

 ورود رمزارزها 
 به تجارت خارجي ايران 

تا دو هفته آينده
رييس کل سازمان توسعه تجارت ايران 
از  حالي  در  آنلاين  اقتصاد  با  گفت وگو  در 
بکارگيري رمزارزها در حوزه تجارت خارجي 
ظرف  است  قرار  که  بوده  داده  خبر  ايران 
براي  قانوني  سازوکارهاي  آينده،  هفته  دو 
بکارگيري ارزهاي ديجيتال در حوزه واردات 

ابلاغ شود.
تجارت  عرصه  در  رمزارزها  بکارگيري 
توسعه  سازمان  ايده هاي  از  يکي  خارجي 
تجارت ايران براي دور زدن تحريم ها از يک 
سو و استفاده از ابزارهاي جديد بين المللي از 
عليرضا  اساس،  اين  بر  است که  سوي ديگر 
توسعه  سازمان  کل  رييس  پيمان پاک، 
ارزهاي ديجيتال  بکارگيري  از  ايران  تجارت 
کالاهاي  خريد  با  مرتبط  پرداخت هاي  براي 

وارداتي در عرصه بين المللي خبر داده بود. 
براي  زمينه سازي  بود  کرده  اعلام  او 
تجارت  عرصه  در  رمزارزها  از  استفاده 
مبتني  سامانه هاي  و  گرفته  صورت  خارجي 
بر بلاکچين مورد تاييد وزارت صمت و بانک 
معاون  گفته  به  است.  گرفته  قرار  مرکزي 
فضاي  در  که  است  اين  هدف  صمت،  وزير 
از رمزارزها  بتوان  بين المللي و در جايي که 
براي مديريت تجارت بين المللي و دور زدن 

تحريم ها استفاده کرد
ميان  اين  در  که  اهميتي  حائز  نکته 
بر  مرکزي  بانک  پذيرش  دارد،  وجود 
ايران  اقتصاد  فضاي  در  رمزارزها  بکارگيري 
بارها  بانک  اين  اينکه  خصوص  به  است؛ 
اعلام کرده که موافق معاملات رمزارزها در 
سازمان  که  آنگونه  اما  نيست.  ايران  اقتصاد 
کرده،  برنامه ريزي  ايران  تجارت  توسعه 
تجارت  حوزه  در  صرفا  رمزارزها  بکارگيري 
در  آن  معاملات  و  گرفته  صورت  خارجي 
مرکزي  بانک  سياستگذاري  با  کشور،  داخل 
خبر  پاک،  پيمان  رفت.حالا  خواهد  پيش 
با  مرتبط  دستورالعمل هاي  شدن  نهايي  از 
بکارگيري رمزارزها در عرصه تجارت خارجي 
مي گويد:  و  داده  آينده  هفته  دو  ظرف 
و  کالا  واردات  براي  رمزارزها  بکارگيري 
تعاملات بين المللي تجار نيازمند فراهم سازي 
مرتبط  سامانه هاي  در  لازم  زيرساختهاي 

تجاري کشور است. 
اين  براي  زمينه سازي  مي افزايد:  وي 
کار انجام شده و ساز و کارهاي لازم نيز در 
است؛  شده  کارسازي  تجارت  جامع  سامانه 
وزارت  ميان  نامه هاي مرتبط هنوز  آيين  اما 
صمت و بانک مرکزي در حال چانه زني ميان 

تيم هاي کارشناسي و فني است.
برنامه ريزي هاي  اساس  بر  واقع،  در 
انتقال  براي  رمزارز  ابزار  از  گرفته،  صورت 
يا  واردکنندگان  به  صادرکننده  از  اعتبار 
استفاده از اين ابزار براي واردات کالا استفاده 
خواهد شد و به نظر مي رسد دريچه جديدي 

را پيش روي تجارت خارجي ايران باز کند.

رييس مرکز تجارت الکترونيک خبر داد:

کارمندان ديگر حق معامله با 
دولت ندارند

رييس مرکز تجارت الکترونيک مي گويد 
با اجراي طرح جديد، کارمندان دولت ديگر 
اجازه ندارند در معامله اي با دولت وارد شوند.
علي رهبري در مراسم رونمايي از منع 
سيستمي و هوشمندانه از مداخله کارمندان 
در معاملات دولتي اظهار کرد: از سال ها قبل 
اقتصاد  در  که  نظارتي  مهم  مسائل  از  يکي 
معاملات  مديريت  بحث  بوده،  مطرح  ايران 
دولت است. در اين راستا برنامه ريزي شده 
انجام  الکترونيک  بستر  در  دولت  معاملات 
شود تا امکان فساد در آنها به حداقل برسد.

وي با بيان اينکه برنامه ريزي براي اين 
است،  شده  آغاز   90 و   80 دهه  از  موضوع 
بيان کرد: براي جلوگيري از فساد قيد شده 
به  آن  در  دولت  که  معامله اي  هر  در  که 
بايد  عنوان خريدار يا فروشنده حضور دارد، 
در  شود.  انجام  الکترونيک  شکل  به  فرايند 
همين راستا، سامانه ستاد )سامانه تدارکات 
و  کرده  آغاز  را  خود  کار  دولت(  الکترونيک 

قواعد را مشخص مي کند.
درباره  الکترونيک  تجارت  مرکز  رييس 
داد:  توضيح  ستاد  سامانه  عملکرد  نحوه 
همه  گرفته،  صورت  ريزي هاي  برنامه  طبق 
انجام  ستاد  بستر  در  بايد  مشمول  معاملات 
شوند. تاکنون بيش از 10 هزار دستگاه دولت 
اين  از  که  کرده اند  نام  ثبت  سامانه  اين  در 
تعداد بيش از 8850 دستگاه فعال هستند. 
همچنين 296 هزار فعال بخش خصوصي در 

ستاد ثبت اطلاعات  وجود دارد.
رهبري درباره جزييات معاملات صورت 
گرفته در ستاد نيز گفت: از سال 91 تا دي 
ماه سال جاري، تعداد معاملات انجام شده در 
از يک ميليون و 100 هزار  اين بستر بيش 
اين  از  مهمي  بخش  البته  است.  بوده  فقره 
معاملات از سال 97 به بعد انجام شده است.

وي با بيان اينکه در بستر ستاد، اجازه 
دولت  با  معاملات  به  دولت  کارمندان  ورود 
کارمندان  اين  داد:  توضيح  مي شود،  گرفته 
کارمندان  و  مجلس  نمايندگان  وزرا،  شامل 
به  توجه  با  مي شود.  رده ها  تمام  در  دولت 
افراد احتمال دستيابي به رانت و  اينکه اين 
انجام تباني را دارند طبق قانون نبايد اجازه 

ورود به معامله را داشته باشند.
وي خاطرنشان کرد: سامانه از حدود دو 
هفته قبل، اجازه ورود اين افراد را به معامله 
با دولت مسدود کرده و ديگر امکان رخ دادن 
اين اتفاق وجود ندارد. ما به دنبال آن هستيم 
که دريچه فساد را ببنديم. تا کنون سامانه از 
کرده  جلوگيري  حقيقي  شخص   267 ورود 
و در آينده اين نظارت ها تشديد نيز خواهد 

شد.

اخبار اخبار

وزير راه و شهرسازي گفت: ما زمين مورد نياز براي 600 هزار 
واحد را تامين کرديم و اميدواريم تا پايان سال 2 ميليون و 300 هزار 

واحد از زمين هاي راه و شهرسازي آماده بارگذاري شود.
ماه(  ديروز )سه شنبه 21 دي  علني  قاسمي در نشست  رستم 
ماهه  ارائه گزارش عملکردي 3  اسلامي، در جريان  مجلس شوراي 
دولت درخصوص قانون جهش توليد مسکن گفت: با تصويب و ابلاغ 
آغاز  دولت  در  خوبي  اقدامات  مسکن،  توليد  جهش  مترقي  قانون 
شد و براي تحقق ابرپروژه يک ميليون مسکن در سال که يکي از 
ابرپروژه هاي بزرگ در دنياست، نيازمند برنامه ريزي دقيق و تامين 

زيرساخت هاي فراواني است.
وي افزود: يکي از اقدامات راه اندازي سامانه نهضت ملي مسکن 
براي شناسايي و مشارکت مردم بود، همچنين تدوين و تامين شيوه 
نامه هاي اجرايي و آيين نامه ها و دستورالعمل ها براي اجراي قانون 
ارائه تسهيلات پيش بيني  از آن براي  طي 3 ماه آماده شد و پس 
شده در قانون، جلسات متعدد و فشرده اي با بخش هاي مختلف در 
شوراي پول و اعتبار، بانک ها، بانک مرکزي و صندوق ها برگزار و 
ضوابط و شيوه نامه هاي تعيين ضمانت نامه ها و اقساط و تعيين 

منابع معين شد تا پرداخت ها صورت گيرد.
اين عضو کابينه دولت خاطرنشان کرد: تامين زمين اقدام مهم 
ديگري بود که با ايجاد بانک زمين براي جمع آوري اطلاعات در 3 
ماه گذشته صورت گرفت و 1300 شهر در اين بانک به روز شدند و 
ما اطلاعات آنها را جمع آوري کرديم و مشخص شد چه ميزان زمين 
با چه کاربري در شهرها وجود دارد و به دليل مغايرت قانوني و عدم 
شفافيت در قانون جهش توليد مسکن و قانون مولدسازي در بودجه 
دولتي  هاي  زمين  و  قانون  از  بخشي  از  نتوانستيم  ما  بود،   1400
استفاده کنيم، اما امروز با اقدامات انجام شده، ما زمين هاي مورد 
نياز براي 600 هزار واحد مسکوني را تامين کرديم و يک ميليون و 
400 هزار واحد را نيز در دست بررسي و اقدام داريم و اميدواريم تا 
پايان سال 2 ميليون و 300 هزار واحد از زمين هاي راه و شهرسازي 

آماده بارگذاري شود.
از  استفاده  براي  اوقاف  سازمان  با  توافقاتي  کرد:  بيان  قاسمي 
گرفت،  صورت  نداريم،  زمين  که  شهرهايي  در  اوقافقي  هاي  زمين 
البته اشکالات جزئي در اين زمينه وجود دارد و اميدواريم بتوانيم اين 
مسائل را هر چه سريعتر مرتفع کنيم. همچنين براي يک هزار هکتار 
زمين با بنياد مستضعفان توافق شده تا به صورت رايگان براي طرح 
مسلح  نيروهاي  با  نيز  توافقي  و  يابد  اختصاص  مسکن  ملي  نهضت 
صورت گرفته تا از زمين هاي خود اين نيرو براي مشمولان نيروهاي 
مسلحي که در طرح نهضت ملي ثبت نام کرده اند، استفاده شود، به 
طوري که امروزه به لطف خدا ساخت 100 هزار واحد مسکوني در 

اين بخش آغاز شده و در مکان هايي که زمين مازاد دارند نيز ما از 
توان آنها استفاده خواهيم کرد و يا اگر در شهرهايي کمبود زمين 

باشد، زمين آنها را تامين مي کنيم.
لزوم پيش بيني منابع لازم براي ساخت دو ميليون مسکن 

ملي در بودجه 1401
از موضوعات جدي که در دستور کار سه  قاسمي گفت: يکي 
ماه گذشته اين وزارتخانه بوده است، باعث شده که امروز در وضعيت 
از  نتوانستيم  اينکه  عليرغم  و  باشيم  زمين  تأمين  حوزه  در  خوبي 
قانون جهش توليد مسکن براي برگرداندن زمين هاي دولتي استفاده 
کنيم اما امروز براي ساخت دو ميليون و 300 هزار واحد مسکوني 
برنامه ريزي شده که تا پايان سال تعيين تکليف مي شود، همچنين 
760 واحد مسکوني آماده بارگذاري است و ساخت 200 هزار واحد 
تأمين  موضوع  داد:  ادامه  است.وي  در شهرها شروع شده  مسکوني 
زمين براي ساخت اين واحدهاي مسکوني بايد در مواد 10، 11 و 
12 قانون جهش توليد و بودجه 1401 شفاف شود تا بتوانيم از اين 

فرصت باقي مانده براي تأمين زمين هاي مورد نياز استفاده کنيم.
وزير راه و شهرسازي با اشاره به برنامه وزارتخانه در اجراي قانون 
جهش توليد مسکن تصريح کرد: ما براي اينکه بتوانيم طبق برنامه 
زمانبندي شده تا پايان 4 سال اين برنامه را اجرا کنيم لازم است در 
نوبت او ساخت دو ميليون واحد مسکوني را آغاز کنيم چرا که ساخت 

مسکن در کشور بين 1.5 تا 2 سال به طول مي انجامد.
اجراي  در  اکنون  هم  شد:  يادآور  سيزدهم  دولت  کابينه  عضو 
اساس  بر  و  آغاز شده  واحد مسکوني  هزار  ملي ساخت 520  اقدام 
فيزيکي  پيشرفت  تا 15 درصد  بين 10  آنها  ديوان ساخت  گزارش 
از  درصد   90 کرديم  تصويب  مسکن  عالي  شوراي  در  که  داشته اند 
اجراي اين پروژه باقي مانده است که بايد با استفاده از ظرفيت قانون 
جهش توليد مسکن در نهضت ملي مسکن ادغام شوند، همچنين بر 
اساس ليست ساخت 200 هزار واحد مسکوني جديد در شهرهاي 
بر اساس اجراي نهضت ملي مسکن  اين فرصت کوتاه  را در  جديد 

هزار   150 ساخت  ديگر  سوي  از  کرديم.  آغاز  و  کرده  زني  کلنگ 
واحد مسکوني روستايي بر اساس کد ملي متقاضيان در اختيار بنياد 

مسکن قرار گرفته است.
قاسمي افزود: امروز ساخت بيش از 800 هزار واحد مسکوني را 
در دست اجرا داريم و به دنبال اين هستيم که اين عدد را به سرعت 
به دو ميليون برسانيم تا در دو سال اول فعاليت دولت به اتمام برسد 
و در نوبت دوم ساخت دو ميليون واحد مسکوني جديد را آغاز کرده 
و تا پايان اين دولت ساخت 4 ميليون واحد مسکوني به اتمام برسد 
قانون جهش  ابلاغ  از  به رغم گذشت 3 ماه و 11 روز  اينکه  ضمن 
توليد مسکن در وزارت راه و شهرسازي اقداماتي انجام شده است که 

حتما از اين فرصت قانوني جلوتر برويم.
وي در مورد تأمين منابع مالي صندوق ملي مسکن خاطر نشان 
کرد: قانون دقيق و خوب جهش توليد مسکن ابلاغ شده و آماده اجرا 
است اما براي تأمين منابع آن ابهامات جدي وجود دارد کما اينکه 
به تجربه  توجه  با  اما  تعيين شده است  اين بخش  قانون هزينه  در 
ساخت مسکن مهر که اقدام تاريخي در کشور بود و مردم در آنها با 
مشکلات در حوزه آموزشي مواجه بودند بنابراين هزينه هاي مراکز 
آموزشي، فرهنگي، مذهبي و نظامي همچون کلانتري ها در اين قانون 
لحاظ شده است که هزينه بسيار بالايي است و همزمان با ساخت 
و  بچرخد  چرخ  اين  بخواهيم  اگر  بنابراين  شود  تأمين  بايد  مسکن 
نيازمندي هاي جدي کشور در حوزه تأمين مسکن برطرف شود بايد 

منابع لازم براي صندوق ملي مسکن در بودجه 1401 لحاظ شود.
وزير راه و شهرسازي يادآور شد: در پيش بيني منابع لازم براي 
اين بخش آمده است از فروش املاک وزارت راه و شهرسازي تأمين 
قابل  اين هستيم که املاک و زمين هاي  به دنبال  ما  بنابراين  شود 
فروش براي پشتيباني از نهضت ملي مسکن فروخته شده و درآمد آن 
در صندوق گذاشته شود اما براي اجراي اين قانون براي مدت زمان 

کوتاه نمي توان تنها از اين طريق اقدام کرد.
منابع صندوق  تأمين  کرد:  عنوان  دولت سيزدهم  کابينه  عضو 
ملي مسکن يک موضوع مالياتي است و اما آنچه به زمين و مسکن 
برمي گردد بر اساس آنچه تفسير شده داراي ابهاماتي است که بايد 
برطرف شود چرا که در سال 1401 اجراي پروژه بزرگي را در دستور 
کار داريم که هم پيشران اقتصاد کشور و هم ايجاد اشتغال مي شود 

بنابراين بايد به سرعت اين چرخه را به حرکت درآوريم.
مسکن  توليد  جهش  قانون  اجراي  براي  دولت  کرد:  بيان  وي 
اين  پيگير  روزانه  نيز  رئيس جمهور  و شخص  داشته  اهتمام جدي 
موضوع است بنابراين لازم است تأمين منابع لازم براي آن در بودجه 
1401 مد نظر قرار گيرد تا بتوانيم در پايان دولت عدد پيش بيني 

شده در اين قانون را محقق کنيم.

مهندس فرهاد آذرين فر معاون امور مالي و سرمايه انساني شرکت 
معدني و صنعتي چادرملو در گفت و گويي با اعلام اينکه چادرملو در 
و  تجهيزات  داخل  ساخت  ازظرفيت  حداکثري  استفاده  براي  تلاش 
قطعات يدکيِ مصرفي در مجتمع هايِ معدني و صنعتي خود مي باشد 
گفت : در سال گذشته بالغ بر 1 هزارو 446 قلم قطعات و لوازم مصرفي 
جديد در بخش هاي استخراج ، کارخانه فرآوري ، گندله سازي ، احياء 
مستقيم و فولادسازي، ساخت داخل شده و تا پايان سال 1399 در 
مجموع تعداد 28 هزار قلم قطعات و لوازم يدکي، از منابعِ داخلي تأمين 

و جايگزينِ قطعاتِ مشابه ساختِ خارج گرديده است.
: تنها در سال 1399 مبلغ 19 ميليون يورو از محل  وي افزود 
استفاده از قطعات داخلي صرفه جوئي ارزي حاصل شده است که در 
مقايسه با سال 1398 (به مبلغ 11 ميليون و 700 هزار يورو) ، حدود 

مبلغ 7 ميليون و 300 هزار يورو افزايش داشته است.
مهندس آذرين فر همچنين با اشاره به طرح ها و برنامه هاي 
مطالعاتي، تحقيقـاتي و پـژوهشي چادرملو افزود: بـا هدفِ کـاهشِ 
و  بهينه سازي   ، وري  بهره  افزايش   ، توليد  و هزينه هاي  مصـارف 
انـجام  جديد،  هـاي  آوري  فـن  از  استفاده  انرژي،  مصرف  کاهشِ 
اصـلاحات در خـطوط تـوليد و بومي سازي و ساخت داخل قطعات 
متعددي  تحقيقاتي  هاي  پروژه  و  ها  طرح  آلات  ماشين  و  صنعتي 

در حال اجراست، بطوريکه و تا پايان سال گذشته تعداد 77 پروژه 
تحقيقاتي و پژوهشي انجام و خاتمه يافته است که اثرات آن در بهينه 
سازي و کاهش مصرف انرژي، افزايش توليد کنسانتره سنگ آهن و 
 ، محيطي  زيست  هاي  آلاينده  کاهش  و  کنترل  به  کمک   ، گندله 
کاهش زمان توقفات و هزينه هاي تعميرات ، بومي سازي و ساخت 

داخل به خوبي مشهود است .
وي گفت: طبق برنامه ريزي هاي صورت گرفته در سال جاري نيز 
تعداد 25 پروژه پژوهشي و تحقيقاتي در مجتمع معدني و تعداد 34 
پروژه در مجتمع صنعتي شامل 14 پروژه در گندله سازي، 13 پروژه در 
فولاد سازي و 7 پروژه در احياء مستقيم به مرحله اجراء درآمده است . 
و علاوه بر آن نخستين جشنواره ايده هاي برتر شرکت معدني و صنعتي 
چادرملو با هدف توجه به خلاقيت و ايده پردازي کارکنان و ايجاد زمينه 
مناسب در جهت رشد و شکوفايي استعدادها، ترغيب کارکنان و کارگران 
به مشارکت در رشد و بالندگي شرکت، افزايش بهره وري، بهبود فرآيند 
توليد وکاهش هزينه ها ، کاهش مصرف انرژي و داخلي سازي قطعات 
صنعتي و ماشين آلات معدني برگزار شد و خوشبختانه استقبال قابل 
توجهي نيز از اين جشنواره به عمل آمد بطوريکه 946 ايده به دبير خانه 
جشنواره ارسال شد که پس از بررسي در 11 کارگروه ارزيابي، تعداد 483 
ايده به مرحله داوري راه يافتند و در نهايت 13 ايده برتر در مراسم پاياني 

اين جشنواره معرفي شدند .
آذرين فر تصريح کرد: در عين حال از توانمندي مراکز علمي و 
پژوهشي ، نخبگان دانشگاهي و شرکت هاي دانش بنيان غافل نبوديم به 
همين جهت اقدام به تاسيس مرکز نوآوري، تحقيق و توسعه چادرملو در 
برج فناوري و نوآوري دانشگاه صنعتي امير کبير تهران نموديم .همچنين 
تاکنون تفاهم نامه هائي با مراکز علمي و آزمايشگاهي شامل دانشگاه هاي 
يزد، اردکان ، ميبد و پيام نور يزد با هدف پيوند زدن و ارتباط مستقيم 
تجربيات نخبگان صنعتي با ظرفيت هاي علمي و نخبگان دانشگاهي 

منعقد گرديده است،
معاون مالي و سرمايه انساني چادرملو در ادامه افزود: در سال گذشته 
دوره هايِ آموزشي کارکنانِ اماني و پيمانکاران، به تعداد 2 هزارو710 نفر 
به ميزان 28 هزارو615 نفر ساعت با رعايت کامل پروتکل هاي بهداشتي 
برگزار گرديده و برنامه هاي آموزشي براي کارکنان بمنظور پيشگيري و 

جلوگيري از شيوع ويروس کرونا هم اجراء گرديد.
دوره هاي   ، نيز  دانشگاه  با  ارتباط صنعت  برنامه هاي  تداوم  در 
 ، معدن  گرايشـهاي  در   ، کشور  دانشگاههاي  دانشجويان  کارآموزي 
، مهندسي صنايع و شيمي، مهندسي مکانيک،  ،فـرآوري  استـخراج 
مهندسي مواد و متالوژي در مجتمع هاي معدني و صنعتي به تعداد 26 

نفر و به ميزان 5 هزارو 883 نفر ساعت برگزار گرديده است

ثباتی  بی  به  توجه  با  گفت:  اهواز  دانشگاه  علمی  هيئت  عضو 
اقتصاد، وجود تحريم ها پرداخت يارانه نيز حلال مشکلات معيشتی 
مردم نيست. چرا که يارانه در طول سال ثابت است در حالی که نرخ 

تورم دائما درحال پيشی گرفتن و افزايش از نرخ يارانه است.
به گزارش اخبار صنعت، رئيس جمهور در جلسه دفاع از لايحه 
بودجه 1401 براين موضوع تاکيد کردند که هر گونه فشار مضاعف 
تورمی به مردم صلاح نيست، لذا در مقطع کنونی حذف ارز 4200 
تومانی را به مصلحت معيشت مردم ندانستند. اما آنچه به قوت خود 
باقی است اين است که کليد حذف ارز 4200 تومانی چه به صورت 
برای  دولت  موضوع  اين  از  بعد  شود.  می  زده  تدريجی  يا  باره  يک 
مصلحت معيشتی مردم چه راهکاری را مد نظر قرار می دهد، ثبات 
اقتصادی، کاهش نرخ تورم با سياست گذاری های درست يا اعطای 
يارانه نقدی يا بن کالا؟ استاد اقتصاد درباره يارانه ها و بی اثر بودن 
و گو کرده  اخبار صنعت گفت  با  از معيشت مردم  آنها در حمايت 

است.
در  اهواز  دانشگاه  علمی  هيئت  عضو  و  اقتصادان  افقه  مرتضی 
گفت و گو با اخبار صنعت به موضوع به مصلحت نبودن حذف ارز 
4200 تومانی که رئيس جمهور بدان اشاره کردند پرداخت و در اين 
تورمی حذف  اثرات  کارشناسی  بررسی های  بدون  قطعا  باره گفت: 
ارز 4200 تومانی قطع يک باره ارز ترجيحی به مصلحت مردم نبود. 
ضمن اينکه دولت به راحتی و با سهولت نمی توانست با اعطای يارانه 

تورم ناشی از حذف ارز 4200 تومانی را جبران کند.
که  يارانه  پرداخت  بحث  کرد:  نشان  خاطر  باره  اين  در  وی 
مسوولين رقم های مختلفی عنوان کرده اند از دو برابر شدن يا رقم 

های بيشتر نشان می دهد در يک کشور 85 ميليونی وقتی قرار است 
افرادی در حد وسيع يارانه بگيرند يعنی 60 ميليون نفر واجد اخذ 
يارانه باشند، اين اقتصاد از تعادل خارج شده ومشکلات اساسی دارد.
بسيار  را  ايران  اقتصاد  ها  تحريم  اينکه  بيان  با  اقتصاد  استاد 
ضعيف کرده گفت: از دست رفتن اقتصادی که چندين سال تحت 
شديدترين تحريمها بوده امری طبيعی است لذا وجود مشکلاتی در 
اين اقتصاد را نمی توان رد کرد. اما سياست گذاری های مسوولين 
برای کاهش بحران های اقتصادی و حرکت دادن اقتصاد به سمت 

درست ترين راه نيز بسيار حائز اهميت است.
اقتصادی  بد  شرايط  تداوم  کرد:  نشان  خاطر  باره  اين  در  وی 
نشان دهنده سياست گذاری های غلط و عادی نبودن وضعيت است. 
اگر اين وضعيت برای مدت طولانی بر اقتصاد کشور حاکم باشد فشار 
معيشتی زيادی بر مردم وارد ميشود، ضمن اينکه توليد  و تجارت 

کشور نيز دچار خسارات شديدی می شود.
اصولا  گفت:  ها  يارانه  پرداخت  درباره  اقتصاددان  افقه  مرتضی 
يارانه ها در زمان جنگ و دورانی که کشور تحت شرايط بحرانی قرار 
دارد داده می شود تا دولت به نوعی از دهک های پايين درآمدی 
حمايت کند و آنها در اين شرايط بحرانی دچار مشکلات عديده ای 

نشوند.
مرتضی افقه خاطر نشان کرد: بايد بپذيريم در حال حاضر در 
شرايط بحرانی ناشی از سه يا چهار سال تشديد تحريم ها هستيم. 
می  افزايش  نيز  ارز  نرخ  تومانی   4200 ارز  با حذف  يقين  به  قطع 
يافت. اين موضوع منجر به افزايش تورم می شد. بنابراين قابل پيش 
بينی بود تورمی که افزايش نرخ ارز ايجاد می کند رقمی سنگين تر 

از يارانه ای است که به مردم داده می شود. 
گذاری  اثر  تورم  دليل  به  ها  يارانه  اينکه  درخصوص  افقه 
ثباتی  بی  به  توجه  با  گفت:  اند  داده  دست  از  را  خود  حمايتی 
مشکلات  حلال  نيز  يارانه  پرداخت  ها  تحريم  وجود  اقتصاد، 
معيشتی مردم نيست. چرا که يارانه در طول سال ثابت است در 
نرخ  از  افزايش  و  گرفتن  پيشی  درحال  دائما  تورم  نرخ  که  حالی 
يارانه است. بنابراين حتی اگر نفری 200 تا 500 هزار تومان هم 
به عنوان يارانه پرداخت کنند چون پول پرقدرت به اقتصاد تزريق 
شده و اثر تورمی به جا می گذارد، با کاهش قدرت خريد مردم اثر 

اين يارانه نيز خنثی می شود.
يا کوپن  افقه در پاسخ به اين سوال که پرداخت بين  مرتضی 
را به جای يارانه نقدی به مصلحت نمی دانيد گفت: ممکن است بن 
کالا به جای پرداخت يارانه نقدی، اثر تورمی کمتری داشته باشد اما 
چون کالا به ميزان زياد و مورد نياز در بازار وجود ندارد و چون تقاضا 
ايجادد می شود دولت با اين روش هم نمی تواند موفق شود. به هر 

حال پرداخت يارانه دردو شکل قابل تداوم نيست. 
ايران  توافق بين  اهواز در خصوص  عضو هيئت علمی دانشگاه 
و آمريکا و لغو تحريم ها گفت: در مجموع با توجه به شواهدی که 
می بينيم مذاکره به نتيجه می رسد، چرا که ايران و آمريکا چاره ای 
در لغو تحريم ها و بازگشت به برجام ندارند. نه آمريکا مايل است 
تحريمها ادامه پيدا کند چرا که اثر گذاری خود را از دست داده و نه 
ايران مايل است تحريم ها باقی بماند چرا که وضعيت اقتصادی بايد 
با لغو تحريم ها اقتصاد  درست شود. بنابراين می توان اميدوار بود 

ايران وارد روزهای خوب خود شود.

تلاش براي تأمين زمين ساخت 2 ميليون و 300 هزار واحد مسکوني

چادرملو در تلاش براي استفاده حداکثري ازظرفيت ساخت داخل

عضو هيئت علمی دانشگاه اهواز در گفت و گو با »اخبار صنعت«؛

تورم اثر یارانه نقدی را خنثی می کند

رئيس کميسيون عمران مجلس گفت: از 19 ميليون خانوار شهري، 
8 ميليون خانوار فاقد مسکن ملکي هستند.

محمد رضا رضايي کوچي اظهار کرد: تا کنون بيش از 100 روز از 
ابلاغ قانون جهش توليد مسکن مي گذرد طبيعي است که مجلس در 

جايگاه نظارتي، بايد عملکرد دستگاه هاي اجرايي را رصد کند.
متعددي  دستگاه هاي  مسکن  توليد  قانون جهش  در  افزود:  وي 
وزارت صمت  اقتصاد،  وزارت  مرکزي،  بانک  دخيل هستند که شامل 
و وزارت راه و شهرسازي؛ امروز وزير راه و شهرسازي در صحن علني 
مجلس حضور پيدا و گزارشي از عملکرد 100 روزه ابلاغ قانون جهش 
توليد مسکن را بيان کرد.رئيس کميسيون عمران مجلس تصريح کرد: 
آنچه مهم است که از 19 ميليون خانوار شهري، بيش از 8 ميليون خانوار، 
فاقد مسکن ملکي هستند که به معناي وجود يک نياز انباشته شده 
مسکن در کشور است؛ بايد در کنار آن، نياز مسکن ملکي در روستاها را 
هم يادآور شد که طي سال هاي اخير در اختيار خانوارهاي روستايي قرار 
داده نشده است.وي ادامه داد: بايد حرکت جهادي در خصوص خانه دار 
شدن مردم صورت بگيرد؛ به خصوص که در قانون اساسي، برنامه ششم 

و چشم انداز 20 ساله به موضوع مسکن اشاره شده است.
تأمين  براي  ابتدائا  و شهرسازي  راه  وزارت  رضايي کوچي گفت: 

زمين يک ميليون واحد مسکوني در سال اقداماتي انجام داد که از جمله 
الحاق 12 هزار هکتار اراضي واقع در محدوده شهرها يا نزديک شهرها 
به حريم شهرها بوده است. بنابراين در حال حاضر براي تأمين مسکن 
مشکل نداريم.وي با بيان اينکه مشکل اجراي قانون جهش توليد مسکن، 
کمبود منابع مالي است، به پيش بيني راه اندازي صندوق ملي مسکن 
در اين قانون اشاره و بيان کرد: محل تأمين منابع اين صندوق تلفيقي از 
کمک هاي دولت، ماليات هاي مرتبط با زمين و مسکن و خانه هاي خالي 

به اضافه تسهيلات بانکي است.
رئيس کميسيون عمران مجلس يادآور شد: تا کنون شاهد واريز 
شدن کمک هاي مالي دولت به اجراي قانون جهش توليد مسکن که 
سازمان برنامه و بودجه بايد آن را پرداخت مي کرد، نبوده ايم؛ بنابراين 

صندوق ملي مسکن در حال حاضر از کمک هاي دولتي خالي است.
وي تأکيد کرد: بانک ها هم هنوز همراهي لازم را انجام نداده اند 
که در مجلس به بانک مرکزي و وزارت اقتصاد تذکر داديم که همراهي 

بانک ها با قانون جهش توليد مسکن را بيشتر کنند.
رضايي کوچي در خصوص مصالح ساختماني هم گفت: قرار شد 
وزارت اقتصاد زمينه اي را براي پيش خريد مصالح ساختماني از بورس 
فراهم کند که اجراي آن نياز به آئين نامه اي دارد که وزارت اقتصاد، 

صمت و زاره و شهرسازي بايد آن را تهيه و در دولت تصويب مي کردند 
که تا کنون اين آئين نامه تدوين نشده و در اين خصوص کوتاهي صورت 
گرفته است. ضمن اينکه مصالح ساختماني هم وضعيت با ثبات را ندارد 
و مرتباً قيمت هاي بالا و پايين مي رود که براي توليدکندگان مشکل 

ايجاد کرده است.
وي خاطرنشان کرد: ما در مجلس پيشنهادهايي به وزارت راه و 
شهرسازي داديم و براي آنها زماني را مشخص کرديم تا اين اقدامات 
اجرايي شود؛ وزارت راه و شهرسازي بايد سياستگذار بوده و نقش راهبري 
انتظار نداريم که دولت براي مردم خانه بسازد؛ بلکه  داشته باشد؛ ما 
بايد زمينه را براي حضور بخش خصوصي و پيمانکاران فراهم کند؛ از 
جمله اينکه به صنعتي سازي کمک کند، جانمايي ساخت و سازها را در 
نظر بگيرد و از احداث مسکن بر روي گسل ها، بستر و حريم رودخانه ها 
جلوگيري کند و نهايتاً به کيفي سازي واحدهاي مسکوني دقت لازم را 
به عمل آورد.رئيس کميسيون عمران مجلس گفت: شوراي عالي مسکن 
که با حضور رئيس جمهور برگزار مي شود بايد دو ماه يک بار برگزار شود؛ 
تا کنون بيش از 2 ميليون و 200 هزار نفر در قانون جهش توليد مسکن 
ثبت نام کرده اند؛ در حال برطرف کردن ايرادات و نواقص هستيم که 

بتوانيم به هدف گذاري احداث سالانه يک ميليون مسکن دست يابيم.

43 درصد خانوارهاي شهري فاقد مسکن ملکي هستند


